
اسلامی:

در مـذاکرات بـا آژانـس در بحـث
چیـدمان سانتریفیوژهـا انحرافـی

تایید نشد
به گزارش صدای تجارت از ایسنا،
محمـد اسلامـی در جمـع خبرنگـاران
در حاشیه نشست هیات دولت گفت:
در تعاملات با آژانس بینالمللی
انرژی اتمی طبق روال همیشگی و
بـه طـور ویـژه بـه خصـوص در ایـن
شرایط که امپریالیسم رسانه ای
عملیـات روانـی و تهـاجمیاش را
برای تخریب کشور انجام می دهد،
سـعی کـرد روابـط بـا آژانـس را
تیـره و تـار نشـان دهـد امـا بـه
لطف الهی در دو ماه گذشته رفت
و آمــدها بــا آژانــس در ســطح
کارشناسی و معاونان انجام شد و
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در دو هفتـه گذشتـه هیاتهـایی از
آژانس در تهران حضور یافتند و

تبادل نظر شد.

وی ادامـه داد: در ایـن تبـادل
نظرهـا و رایزنیهـا مـواردی از
جمله “عدم انطباق بیانیه طراحی
چیـدمان سانتریفیوژهـا” یـا یـک
ذره ، خـوب مـرور شـد و بحـث و
کارشناسی شد و نهایی شده است و
مشخص شده که انحراف خاصی وجود
نـدارد و ایـن موضوعـات بـا تـوجه
به بحثهای کارشناسی واجد اهمیت
نبـوده کـه بـه عنـوان یـک موضـوع

مورد پیگیری قرار گیرد.

اسلامــی گفــت: همچنیــن دربــاره
مــوارد پادمــانی بایــد بــرای



روشنگـری پاسـخهایی کـه دادیـم
مذاکره انجام میشد. برخی القا
می کنند که پاسخ داده نشده است
این درست نیست. پاسخها در چند
صد صفحه ارسال شده بود و باید
بـا حوصـله بـا آنهـا مـرور مـی
کردیم و این امر هم تداوم دارد
و گفتگـو شـده اسـت و در همیـن
راستا در سفر آقای آپارو معاون
پادمــانی مــدیرکل آژانــس و
مذاکراتـی کـه انجـام شـد دعـوت
رسـمی از آقـای گروسـی کردیـم و
انشاءالله در یکی دو روز آینده

به تهران میآیند.

رییس سازمان انرژی اتمی درباره
بخشی از گزارش برجامی آژانس که



در آن بـه موضـوع غنیسـازی بـالای
۸۳ درصدی در ایران اشاره کرده
اسـت گفـت: در نمـونه بـرداری از
یـک شیـر در رونـد غنـی سـازی یـک
ـــا ـــه ب ذره ای(particle) ک
میکروسـکوپ هـم دیـده نمـی شـود
مشاهده شد، اما مهم حجم و سطح
غنـای مـوادی اسـت کـه در پایـان
روند غنی سازی به دست میآید که
بازرسـان مشاهـده کردنـد از ۶۰
درصد این مواد تجاوز نکرده است
و خـط تولیـد مـا همـان تولیـد
اورانیوم با غنای ۶۰ درصدی است
و همـان هـدف را هـم دنبـال مـی
کنیم بنا بر این، آن موضوع با
همین تعریف کنار گذاشته میشود.



رییس سازمان انرژی اتمی درباره
کـاهش نظارتهـای آژانـس بـر اسـاس
برجام که در گزارش روز سهشنبه
آژانس آمده است تصریح کرد: بر
اسـاس سـند برجـام ۲۰۱۵ بـه دلیـل
اینکه طرفین متعهد، تعهداتشان
را انجام ندادند، طبیعی است که
ما هم بازگشت از تعهدات مان را
طبق قانون راهبردی انجام دهیم
و ایـن هـم کـه آژانـس بنویسـد
نظارتهـایش ماننـد گذشتـه نیسـت
طبیعی است، اما این به معنی آن
نیسـت کـه اشـراف بـه فعالیتهـای

هسته ای ایران ندارد.

اسلامــی در مــورد محورهــا و
موضوعات مطرح در سفر گروسی به



ایـران تصـریح کـرد: موضـوع همیـن
مواردی است که به عنوان مسایل
پادمـانی نـام گـذاری کردنـد و
بسـته شـدن ایـن پرونـده. دلیـل
برجام همین موارد اتهامی بوده
است که ۲۰ سال علیه ایران مطرح
میکردند و در نهایت مذاکره شد
و بـر اسـاس سـند برجـام آنهـا
مختـومه شدهانـد. مـوارد تـازه و

جدیدی در کار نیست.

وی در رابطه با اینکه آیا سفر
گروسـی مـی توانـد گـره گشـای
مذاکرات برجامی باشد؟ گفت: ما
هیـچ چیـز غیـر عـادیای کـه تحـت
ـــد را ـــی باش ـــار و سیاس فش

نمیپذیریم.



رئیـس سازمـان انـرژی اتمـی در
مـورد اینکـه در گـزارش آژانـس
آمــده اســت بــه دلیــل اینکــه
اقدامات ایران شفاف نیست قادر
به راستی آزمایی نیستیم، بیان
کـرد: اصلا در گـزارش چنیـن چیـزی

نیامده است.

اسلامی در خصوص اینکه سال گذشته
همه فکر می کردند که برجام به
امضـا برسـد امـا ایـن اتفـاق
نیفتــاد، آیــا احتمــال امضــای
برجـام در شرایـط کنـونی وجـود
دارد؟ خاطرشان کرد: هر چیزی که
باید گفته میشد، بیان و نوشته

شده است.


